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ZÁPIS 

ze zasedání Zastupitelstva obce Jezeřany-Maršovice 

č. 08/2022 

 konaného dne 14. 12. 2022  
 

 

Starosta zahájil zasedání zastupitelstva obce (dále jen „ZO“) v 17:00 hod. Přivítal členy 

ZO a přítomné spoluobčany. Konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno a vyhlášeno, 

v souladu s § 92 a § 93 zákona obecního zřízení, Informace o místě, době a navrženém 

programu zasedání ZO byla zveřejněna na úřední desce obecního úřadu od 6. 12. 2022, 

současně způsobem umožňující dálkový přístup (na „elektronické úřední desce“) a 

způsobem v místě obvyklým, hlášením v místním rozhlase a vývěskách obce. Členové 

ZO byli svoláni elektronickou poštou.  

Starosta dále konstatoval přítomnost nadpoloviční většiny členů ZO a podle § 92 odst. 3 

obecního zřízení je zasedání ZO usnášeníschopné. Je přítomno 7 členů ZO. 

 

Použité iniciály členů ZO: 

Petr Bednář (PB), Ing. Ondřej Čáp (OČ), Ing. Martin Hladůvka (MH), Ing. Pavel Kárník 

(PK), Mgr. Blanka Kristová (BK), Ing. Petr Slavík (starosta), Ing. David Tesař (DT).  

 

Použité iniciály občanů: 

Iniciály diskutujících občanů jsou vyhotoveny ve tvaru JP(o), kde J je jméno, P příjmení a 

(o) označení občana. Jejich celé jméno s příslušnými iniciálami je uvedeno v Listině 

přítomných, která je nedílnou součástí písemného vyhotovení zápisu. 

 

 

Ad. 01: Zahájení, schválení pořadu jednání a ověřovatelů, námitky proti zápisu 

Starosta seznámil ZO s pořadem jednání. 

Před hlasováním byla dána možnost ZO a přítomným občanům sdělit své stanovisko. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO doplněný 

pořad jednání schválilo. 

 

Usnesení č. 01/08/2022 

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje následující pořad jednání Zasedání 

Zastupitelstva obce Jezeřany-Maršovice č. 08/2022 

01. Zahájení, schválení pořadu jednání a ověřovatelů, námitky proti zápisu 

02. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání zastupitelstva obce 

03. Zpráva o činnosti 

04. Žádosti občanů a organizací  
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a) Stanislav Procházka, žádost o odkoupení části pozemku (p. č. 1487/3, v k. ú. 

Maršovice), 

b) Jan Ulreich, žádost o odkoupení části pozemku (p. č. 1487/3 v k. ú. Maršovice), 

c) Jan Ulreich, žádost o pronájem části pozemku (p. č. 1487/3 v k. ú. Maršovice) za 

účelem dočasného vybudování dětského hřiště 

05. Dotace z rozpočtu obce pro rok 2022 

a) MS SOBOTKA, žádost o změnu předmětu realizované akce 

b) Římskokatolická farnost Loděnice, žádost o změnu realizované akce   

06. DSO Moravskokrumlovsko, spoluúčast na projektu komunální technika, smlouva o 

bezúplatném převodu majetku (mulčovač) 

07. Aktuální problematika, SPRO, investiční priority pro následující období 

08. Rozpočet obce na rok 2023 

09. Střednědobý výhled rozpočtu obce na období 2024 - 2025 

10. Rozpočtové opatření č. 11/2022 

11. Diskuse 

12. Ukončení 

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Zápis a výpis usnesení z minulého zasedání ZO byly zveřejněny na internetových 

stránkách obce od 3. 12. 2022. Členové ZO neměli vůči zápisu žádné námitky. 

Starosta jako zapisovatele určil OČ a jako ověřovatele navrhl PB a DT.  

Před hlasováním byla dána možnost ZO a přítomným občanům sdělit své stanovisko. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

ověřovatele schválilo. 

 

Usnesení č. 02/08/2022 

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje za ověřovatele zápisu ze zasedání 

Zastupitelstva obce Jezeřany-Maršovice č. 08/2022 Petra Bednáře a Ing. Davida Tesaře. 

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

 

Ad. 02: Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání zastupitelstva obce 

 

Záměr prodat nemovitý majetek (Usnesení č. 03/07/2022) 

Záměr prodat nemovitý majetek, část pozemku p. č. 2/4 v k.ú. Jezeřany byl dne 6. 12. 

2022 zveřejněn na úřední desce. 

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko 

sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo věc na vědomí. 
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Navýšení investičního příspěvku (Usnesení č. 10/07/2022) 

Příspěvek byl odeslán příspěvkové organizaci dne 25. 11. 2022. 

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko 

sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo věc na vědomí. 

 

 

Ad 03. Zpráva o činnosti 

Starosta informoval o své činnosti a seznámil ZO s následující problematikou: 

Lesní hospodářství, těžba 2022, projekt 2023 

Na základě Projektu 2022 předloženého odborného lesního hospodáře byly v letošním 

roce realizovány prořezávky na 0,47 ha lesa a nahodilá těžba celkem 153,9 m3, z toho 

127,7 m3 palivového dřeva a 23,4 m3 kulatiny dub.  

Na základě nabídky a poptávky v letošním roce byla již pro rok 2022 zvýšena ceny dřeva 

na 1 800 Kč za m3, cena kulatiny stanovena nebyla, s ohledem na nabídku a poptávku je 

navrhováno stanovit cenu na 3 800 Kč za m3. Bohužel, zájem nebylo možno uspokojit 

v plném rozsahu, proto byly dodávky kráceny a zájemci, kteří nebyli uspokojeni letos, 

budou zařazeni přednostně do seznamu pro rok příští.  Co se týká vyčištění lesa od 

ponechaného dřeva (větví) a klestí, je dle sdělení OLH možno uspokojit cca 7 zájemců, 

kteří by uhradili symbolický poplatek cca 100 Kč za m3 klestí, resp. vymezenou plochu. 

Zájemci o klestí z obecního lesa budou osloveni místním rozhlasem a na www obce a 

plocha pro čištění jim bude vyčleněna OLH do konce roku.   

Rovněž OLH předložil obci Projekt 2023, který předpokládá práce v obecních lesích 

v roce 2023, konkrétně prořezávky na rozloze 2,91 ha a těžbu 150 m3
 dřeva. V minulých 

letech prováděl těžební a pěstební práce v obecních lesích podnikatel Jiří Vacek a je 

navrhováno pokračovat ve spolupráci i v roce 2023.  

Dne 19. 10. 2022 obdržela obec Rozhodnutí o poskytnutí finančního příspěvku na 

hospodaření v lesích ze dne 13. 10. 2022, kdy obec obdržela finanční příspěvek ve výši 4 

700 Kč, na obnovu, zajištění a výchovu lesních porostů do 40 let věku, a to na základě 

zaslané žádosti ze dne 6. 4. 2022, kdy byly začátkem roku realizovány prořezávky na 

0,47 ha lesa za cenu 6 825 Kč 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

uložilo starostovi realizovat prodej kulatiny a klestí, přijetí dotace vzalo na vědomí. 

 
Usnesení č. 03/08/2022   

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice ukládá starostovi, aby v rámci Projektu 2022, 

realizoval 

a) prodej kulatiny dubu za cenu 3 800 Kč za m3, která byla vyčleněna při předmýtní 

nahodilé těžbě, 
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b) vyčištění lesa od klestí po těžbě oslovenými zájemci, s tím že části lesa budou 

zájemcům vyčleněny odborným lesním hospodářem, za cena 100 Kč za m3  dřeva 

z klestí. 

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Usnesení č. 04/08/2022  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Projekt 2023 týkající se prací 

v obecních lesích a pokračování spolupráce se současným dodavatelem prací v obecních 

lesích. 

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Nadstandard dopravní obslužnosti IDS JMK na rok 2023 

Obec přispívá na nadstandard dopravní obslužnosti IDS JMK, jedná se o linku 446 a 

spoje č. 6 a 7 z důvodu, aby žáci ZŠ v Loděnicích z J-M, kteří končí vyučování 15:15 hod., 

nemuseli čekat v Loděnicích až do 16:10 hod., kdy jede spoj č. 8 z Loděnic do MK. 

Společnost KORDIS JMK, a.s., jako koordinátor IDS JMK, vyčíslila výši tohoto 

nadstandardu pro rok 2023 na 38 291 Kč, když do výpočtu ceny nadstandardu byla 

zohledněna změna nákladové ceny podle výsledků nových výběrových řízení, které 

zadával JMK. Nárůst nákladových cen je také dán vyšší inflací, zvýšením ceny nafty a 

také nárůstem minimální zaručené mzdy řidičů. Uvedený nadstandard zajišťuje zejména 

dopravu žáků navštěvujících ZŠ v Loděnicích, dle sdělení vedení školy se jedná 

v průměru o cca 15 dětí denně. 

Zároveň obec na základě Smlouvy o zajištění financování systému IDS JMK ze dne 25. 9. 

2006 a dalších dodatků přispívá částkou 100 Kč na jednoho obyvatele a rok, pro rok 2023 

činí příspěvek obce 78 300 Kč.  

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko.  

BK poznamenala, že spoj, který jede následně jako pravidelná linka 446 z Loděnic do 

Moravského Krumlova v 16:00 hod. (v Jezeřanech-Maršovicích je 16:06 hod.), je dle jejích 

osobních zkušeností málo vytížený. Navrhla proto, aby byl spoj č. 6 zahrnut do 

pravidelného jízdního řádu, tedy ne jako nadstandard, který by obec musela hradit a 

pokračoval plynule do Moravského Krumlova.  Spoj č. 7 a č. 8 by pak bylo možné zrušit.  

Starosta uvedl, že prosazení změny jízdního řádu není jednoduchou záležitostí, ale tento 

návrh probere se zástupci IDS JMK. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly po dány žádné návrhy a ZO 

nadstandard schválilo, příspěvek na systém vzalo na vědomí. 

 
Usnesení č. 05/08/2022  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje financování systému IDS JMK mezi 
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Obcí Jezeřany-Maršovice a Jihomoravským krajem za účelem zajištění nadstandardu 

dopravní obslužnosti IDS JMK na lince 446 (Moravský Krumlov - Loděnice) pro rok 2023 

ve výši 38 291 Kč. 

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Odpadové hospodářství obce 

Na minulém zasedání ZO byla poskytnuta informace ohledně sběru a svozu odpadů 

v roce 2022 s výhledem pro rok 2023. ZO je předkládám kalendář svozu pro rok 2023, 

který může být upraven v delším časovém horizontu, dle požadavků obce. Starosta tyto 

možnosti projednal se zástupcem svozové firmy. Další možností, kterou občané požadují 

je navýšení kontejnerů na bioodpad, což je možno vyčísli finančně, při navýšení o 5 

kontejnerů, na částku (9 570 Kč bez DPH za 1 kus) 58 000 Kč.    

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko.  

V následné diskusi ZO a přítomných občanů bylo dohodnuto, že obec požádá svozovou 

společnost o změnu četnosti svozu papíru od domů, tak aby se svoz uskutečnil v termínu 

1x za měsíc, od nejbližšího možného termínu. Ostatní svozy zůstanou beze změny. Co se 

týká navýšení kontejnerů na bioodpad, došlo k dohodě, že jejich množství na stanovištích 

se měnit nebude, svoz ze sportovního areálu bude realizován stejně jako v letošním roce, 

ve spolupráci se společností AGROSPOL spol. s r.o.  

Znovu byla zmíněna problematika pálení trávy a bioodpadu v zahradách v lokalitě 

v Maršovicích na výhoně, který nadměrně obtěžuje občany bydlící v jihovýchodním 

směru. Návrh na přistavení kontejnerů ke hřbitovu nebyl ze strany ZO podpořen, zejména 

z důvodu odkládání i jiného nevhodného materiálu, stejně tak zřízení obecní 

kompostárny. 

MH upozornil na to, že pořízení techniky na kompostování je velmi finančně náročné, je 

třeba se tomu věnovat i po odborné stránce.  

OČ navrhl zakoupení kontejneru na traktorový nosič kontejnerů a nabídnout jeho využití 

v daných termínech občanům k odstranění bioodpadu ze zahrad tak, aby bylo co nejvíce 

omezeno pálení trávy.  

Zároveň zazněla připomínka k přeplněnosti kontejnerů na sběrných místech a nepořádek 

tvořený odpady v jejich okolí. Starosta uvedl, že pracovník obce provádí pravidelnou 

údržbu a úklid sběrných míst a okolí a že je to způsobeno zejména neukázněnými 

uživateli a původci odpadu, kteří nevyužívají třídění odpadů v domácnostech. 

OČ uvedl, zda by nebylo vhodné jednat ohledně omezení sběrných míst v obci a jejich 

redukování např. na jedno a jednat o spolupráci s Jednotou a případným využitím jejich 

dvoru za prodejnou.    

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo 

věc na vědomí. 
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Prostě doma, sociální služby v terénu 

JMK mimo jin koordinuje terénní sociální služby a kladou si za cíl zvýšit povědomí o 

terénních sociálních službách a informovat občany o možnostech této služby. Pro 

usnadnění šíření povědomí nabízí doručení letáku o těchto službách. Leták byl vyžádán, 

pokud se to podaří, bude občanům distribuován v rámci obecního zpravodaje. 

ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko 

sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo věc na vědomí. 

 

 

Ad. 04: Žádosti občanů a organizací 

 

a) Stanislav Procházka, žádost o odkoupení části pozemku (p. č. 1487/3, v k. ú. 

Maršovice 

Dne 21. 11. 2022 obdržela obec žádost od Stanislava Procházky o odkoupení části 

pozemku p. č. 1487/3, o výměře cca 20 m2, v k.ú. Maršovice, z důvodu že uvedená část 

pozemku je situována před budovou, nacházející se na pozemku p. č. st. 215, z důvodu 

sjednocení uliční čáry a navázání dlážděnou plochou na obcí prodávaný pozemek před 

sousední budovou na pozemku p. č. 247. Je třeba zvážit, zda obec upřednostní prodej 

před současným stavem, popř. jak naložit s těmito pozemky, resp. jejich částmi. 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

záměr schválilo. 

 
Usnesení č. 06/08/2022  
Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje záměr obce prodat nemovitý majetek, 

část pozemku p. č. 1487/3, cca 20 m2, ostatní plocha, v k.ú. Maršovice. 

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

b) Jan Ulreich, žádost o odkoupení části pozemku (p. č. 1487/3 v k. ú. Maršovice) 

Dne 2. 12. 2022 obdržela obec žádost od Jana Ulreicha o odkoupení části pozemku p. č. 

1487/3, o výměře 8 m2, v k.ú. Maršovice, kterou využívá Penzion Sklep jako pevnou 

zastavěnou plochu. V rámci prodeje sousedního pozemku byl vypracován geometrický 

plán, kterým již byla vyčleněna uvedené část pozemku jako pozemek p. č. 1487/32 o 

výměře 8 m2. Je třeba zvážit, zda obec upřednostní prodej před současným stavem, popř. 

jak naložit s těmito pozemky, resp. jejich částmi. 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

záměr schválilo. 
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Usnesení č. 07/08/2022  
Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje záměr obce prodat nemovitý majetek, 

část pozemku p. č. 1487/3, cca 8 m2, ostatní plocha, v k.ú. Maršovice. 

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

c) Jan Ulreich, žádost o pronájem části pozemku (p. č. 1487/3 v k. ú. Maršovice) za 

účelem dočasného vybudování dětského hřiště 

Dne 2. 12. 2022 obdržela obec žádost od Jana Ulreicha o pronájem části pozemku p. č. 

1487/3, o výměře cca 80 m2, v k.ú. Maršovice, z důvodu dočasného vybudování dětského 

hřiště, osazení herních prvků pro potřeby hostů Penzionu s možností veřejného využití. Je 

třeba zvážit, zda obec za současné situace pronájem této části pozemku bude realizovat. 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko.  

Byl vznesen dotaz na cenu pronájmu a údržbu dětského hřiště. Starosta uvedl, že by 

mohl být pronájem symbolický s tím, že údržbu hřiště by na svoje náklady prováděl 

nájemce, který by hradil i náklady revizí herních prvků, které by ale realizovala obec 

prostřednictvím oprávněné osoby takové kontroly provádět. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

záměr schválilo. 

 
Usnesení č. 08/08/2022  
Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje záměr obce pronajmout nemovitý 

majetek, část pozemku p. č. 1487/3, cca 80 m2, ostatní plocha, v k.ú. Maršovice. 

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

 

Ad. 05: Dotace z rozpočtu obce pro rok 2022 

 

a) MS SOBOTKA, žádost o změnu předmětu realizované akce 

Dne 24. 11. 2022 obdržela obec žádost od MS SOBOTKA Jezeřany-Maršovice, z.s. 

týkající se změny specifikace v dotované akci „Zakoupení zařízení“, kdy v žádosti bylo 

uvedeno zakoupení automatické vrhačky asfaltových holubů a mulčovače za malotraktor 

a s ohledem na zvýšení ceny mulčovače by žadatel chtěl zakoupit transportní box za 

malotraktor. Změna specifikace předmětu projektu z mulčovače na transportní box, který 

bude využit pro potřeby mysliveckého sdružení, nepředstavuje natolik závažnou změnu 

v poskytnutí dotace, že je možné změnu schválit. 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

změnu použití finančního příspěvku schválilo. 
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Usnesení č. 09/08/2022  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje použití finanční dotace z rozpočtu 

obce na rok 2022 pro MS SOBOTKA Jezeřany-Maršovice, z.s., ve výši 24 000 Kč, na 

realizaci změny projektu „Zakoupení zařízení“, kdy místo mulčovače bude pořízen 

transportní box. 

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

 
b) Římskokatolická farnost Loděnice, žádost o změnu realizované akce 

Dne 7. 12. 2022 obdržela obec žádost od Římskokatolické farnosti Loděnice, týkající se 

poskytnuté dotace z rozpočtu obce na rok 2022 ve výši 48 000 Kč s tím, že žadatel 

přehodnotil svoje záměry a rozhodl se v roce 2023 realizovat opravu varhan v kostele sv. 

Cyrila a Metoděje v Jezeřanech-Maršovicích a sdružit co nejvíce finančních prostředků, 

aby mohla být oprava provedena. Rozhodl se, že v letošním roce dotaci ve výši 48 000 Kč 

čerpat nebude a požádal, aby ZO při poskytování dotace pro rok 2023 zohlednilo tuto 

skutečnost a finanční prostředky vrátil dne 10. 12. 2022. Žadatelův záměr je možné 

respektovat a při poskytování dotace pro rok 2023 tuto skutečnost zohlednit. 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko.  

PE(o) podal ZO informaci o historii varhan v místním kostele a jejich současném stavu 

s tím, že jejich rekonstrukce je žádoucí a požádal ZO o podporu při finančním zajištění 

opravy.  

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO vzalo 

věc na vědomí. 

 

Usnesení č. 10/08/2022  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice bere na vědomí důvody nevyčerpání finanční 

dotace z rozpočtu obce na rok 2022 Římskokatolickou farností Loděnice, ve výši 48 000 

Kč, na realizaci projektu „Podpora provozu filiálního kostela v JM“, s tím, že vrácení 

dotace bude zohledněno v rozhodování o poskytnutí dotace z rozpočtu obce pro rok 

2023.  

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Ad.06: DSO Moravskokrumlovsko, spoluúčast na projektu komunální technika, 

smlouva o bezúplatném převodu majetku (mulčovač) 

Na minulém zasedání ZO DSO Moravskokrumlovsko realizovalo projekt pořízení 

komunální techniky za finančního příspěvku (dotace) Nadace ČEZ. Na základě našeho 

požadavku byl pro naši obec pořízen kladivový mulčovač MKLP125 za cenu 78 750 Kč, 

který jsme převzali již v červnu 2022. Nadace ČEZ poskytla finanční příspěvek ve výši 
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46 000 Kč, zbývající část 32 750 Kč je spoluúčast obce, kterou obec poskytne DSO MK 

jako investiční příspěvek. Pořízená technika je následně, převedena do majetku konkrétní 

obce. Schválením a podpisem smlouvy bude majetek převeden z majetku DSO do 

majetku obce. 

Zároveň DSO MK mělo výdaje s administrací projektu, které byly rozpočítány na 

jednotlivé obce. V našem případě se jedná o částku 2 300 Kč, kterou obec poskytne DSO 

MK jako neinvestiční příspěvek.   

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

poskytnutí příspěvku a smlouvu schválilo. 

 

Usnesení č. 11/08/2022  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje poskytnutí investičního příspěvku ve 

výši 32 750 Kč jako spoluúčast obce na pořízení kladivového mulčovače MKLP125 a 

neinvestičního příspěvku ve výši 2 300 Kč jako podílu na administraci projektu, pro DSO 

Moravskokrumlovsko.  

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Usnesení č. 12/08/2022  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Smlouvu o bezúplatném převodu 

majetku č. 4/2022, kterou se převádí majetek – kladivový mulčovač MKLP125 v celkové 

ceně 78 750 Kč, z majetku DSO Moravskokrumlovsko do majetku Obce Jezeřany-

Maršovice. 

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Ad.07: Aktuální problematika, SPRO, investiční priority pro následující období  

ZO na svém zasedání č. 07/2022 dne 23. 11. 2022 zabývalo problematikou aktualizací 

strategického plánu rozvoje obce (dále jen „SPRO“) a možností zpracovat nový 

strategický dokument. SPRO by měl definovat konkrétní rozvojové aktivity, zejména 

investičního charakteru, pro následující období čtyř či více let, zároveň je potřeba se 

zabývat investičními prioritami na příští rok, popř. rok následující. Některé aktivity jsou 

uvedeny již v rozpočtu obce pro rok 2023.  

Před hlasováním byla dána možnost ZO a přítomným občanům sdělit své stanovisko.  

V rámci následné diskusi se ZO vyjádřilo souhlas se zpracováním nového strategického 

dokumentu. BK uvedla, že požádala o předložení nabídky možné zpracovatele SPRO a s 

jednou takovou nabídkou seznámila ZO. ZO se dohodlo, že o možném zpracovateli, 

rozhodne na příštím zasedání ZO.    

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 
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vypracování nového SPRO schválilo. 

 

Usnesení č. 13/08/2022  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje vypracování nového strategického 

plánu odborným zpracovatelem. 

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Ad. 08: Rozpočet obce na rok 2023 

Návrh rozpočtu obce pro rok 2023 byl zveřejněn na úřední desce obecního úřadu a na 

elektronické úřední desce umožňující dálkový přístup ve dnech 28. 11. 2022 až 14. 12. 

2022. Návrh byl rovněž předložen finančnímu výboru. Ze strany občanů nebyly vzneseny 

k návrhu rozpočtu žádné konkrétní návrhy či připomínky.  

Finanční výbor (FV) projednal návrh rozpočtu na své schůzi dne 14. 12. 2022. FV, 

prostřednictvím svého předsedy DT, dává doporučení ZO rozpočet obce pro rok 2023 

schválit. Ze strany členů ZO a FV nebyly navrženy žádné změny ani doplnění oproti 

zveřejněnému návrhu rozpočtu. 

Starosta uvedl, že návrh rozpočtu bude doplněn o další příjmy a výdaje, kdy obci bude 

poskytnuta dotace, která bude zároveň rozúčtována ve výdajích, na prezidentské volby ve 

výši 38 000 Kč, zároveň bude realizována ve výdajích vratka dotace na volby do 

zastupitelstev obcí ve výši 20 000 Kč.  

ZO je tak předkládán upravený návrh rozpočtu pro rok 2023, který v základních 

parametrech vychází a navazuje na rozpočtový výhled obce na období 2023-2024 a z 

návrhu státního rozpočtu pro rok 2023. V podrobnostech pak z realizovaných příjmů a 

výdajů rozpočtu roku 2022 a předpokladu jejich naplnění. Rozpočet obce je navržen jako 

přebytkový, protože jeho příjmy jsou vyšší jak výdaje. Po doplnění jsou příjmy 

rozpočtovány ve výši 17 421 000 Kč, výdaje ve výši 15 315 000 Kč a financování ve výši - 

2 106 000 Kč, z toho závazky z let minulých (splátka úvěru od ČS, a.s. a půjček od SFŽP 

ČR) ve výši 807 000 Kč a nepoužitá část rozpočtu ve výši 1 299 000 Kč.   

Nejvýznamnějším zdrojem příjmů jsou daňové příjmy, dalšími příjmy jsou zejména příjmy 

za pronájem obecního majetku, pacht zemědělských pozemků a z prodeje obecních 

pozemků. Součástí příjmů jsou i přijaté dotace, příspěvek na výkon státní správy 

prostřednictvím Jihomoravského kraje. 

Výdaje rozpočtu jsou běžné (neinvestiční), které jsou určeny na zajištění základního 

chodu obce, běžnou správu, údržbu a opravy obecního majetku, chod obecního úřadu a 

příspěvkové organizace. V rámci oprav obecního majetku jsou vyčleněny finanční 

prostředky na rozšíření místní komunikace Na loukách a kapitálové (investiční) výdaje, 

které jsou vyčleněny na realizaci projektů zatrubnění Jezeřanské strouhy v lokalitě Na 

loukách, vybudování nových horských vpustí na místních komunikacích, příprava 

projektové dokumentace k výstavbě hasičská zbrojnice a využití bytu v MŠ pro potřeby 

školky a školy, případně další projektové práce týkající se využití školského areálu. 
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Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

rozpočet schválilo. 

 

Usnesení č. 14/08/2022 

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje přebytkový Rozpočet obce pro rok 

2023. 

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Ad. 09: Střednědobý výhled rozpočtu obce na období 2024 - 2025 

Střednědobý výhled rozpočtu je pomocným nástrojem obce sloužícím pro střednědobé 

finanční plánování rozvoje hospodaření, v tomto případě na 2 roky, na období 2024 až 

2025. Návrh byl zveřejněn na úřední desce obecního úřadu a na elektronické úřední 

desce umožňující dálkový přístup ve dnech 28. 11. 2022 až 14. 12. 2022. Návrh byl 

rovněž předložen finančnímu výboru. Ze strany občanů nebyly vzneseny k návrhu 

rozpočtu žádné konkrétní návrhy či připomínky.  

FV projednal návrh střednědobého výhledu rozpočtu na své schůzi dne 14. 12. 2022. FV, 

FV, prostřednictvím svého předsedy DT, dává doporučení ZO ohledně schválení 

střednědobého výhledu rozpočtu na období 2024 – 2025. Ze strany členů ZO, FV či 

starosty nebyly navrženy žádné změny ani doplnění oproti zveřejněnému. 

Dlouhodobé závazky obce jsou spojená zejména s tím, že na výstavbu splaškové 

kanalizace byl obci poskytnut dlouhodobý úvěr ve výši 5 560 000 Kč od ČS, a.s., úročená 

půjčka 2 137 687 Kč od SFŽP ČR a bezúročná půjčka 1 500 000 Kč od ZSO VaK (která 

byla v letošním roce uhrazena). 

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

střednědobý výhled rozpočtu schválilo.  

 

Usnesení č. 15/08/2022 

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu obce na 

období 2024 až 2025. 

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Ad. 10: Rozpočtové opatření č. 11/2022 

Rozpočtové opatření č. 11/2022, upraví příjmy a výdaje rozpočtu pro rok 2022, pokud 

jejich potřeba vyvstane po tomto zasedání ZO a které bude potřeba provést ještě do 

konce roku. RO č. 11/2022, provede starosta do konce roku 2022 a to s ohledem na 
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skutečnost, že ZO se již do konce roku nesejde. O realizaci takového RO bude starosta 

ZO informovat na příštím zasedání ZO. 

ZO na svém zasedání č. 07/2016 dne 14. 12. 2016, schválilo usnesení č. 16/07/2018 a 

17/07/2019, kdy v souladu s § 102 odst. 2 písm. a) a § 99 odst. 2 zákona č. 128/2000 Sb., 

o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, schválilo kompetenci starosty 

obce, v období od 10. 12. 2018 do 31. 12. 2022, k provádění rozpočtových opatření ve 

vymezeném rozsahu. ZO je předkládán návrh nového vymezení kompetence starosty 

k provádění rozpočtových opatření v období od roku 2022 do roku 2026.  

Před hlasováním byla dána možnost ZO a přítomným občanům sdělit své stanovisko. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

pověření starosty a jeho kompetence schválilo. 

 

Usnesení č. 16/08/2022  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje starostu jako odpovědnou osobu ke 

schválení Rozpočtového opatření č. 11/2022, pokud do konce roku 2022 nastane případ, 

že potřebné rozpočtové opatření bude nad rámec kompetence starosty.  

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Usnesení č. 17/08/2022  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje v souladu s § 102 odst. 2 písm. a) a § 

99 odst. 2 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších 

předpisů, kompetenci starosty obce, v období od 1. 1. 2023 do 31. 12. 2026, k provádění 

rozpočtových opatření v následujícím rozsahu - na příjmové straně rozpočtu: 

a) navýšení závazných ukazatelů v rámci třídy 1 (daňové příjmy), třídy 2 (nedaňové 

příjmy) a třídy 3 (kapitálové příjmy), tyto prostředky nesmí starosta zapojit do výdajů, 

ale rozpočtují se do financování, o jejich případném zapojení do výdajů rozhodne 

zastupitelstvo obce, kromě účelově určených darů,  

b) navýšení závazných ukazatelů v rámci třídy 4 (přijaté dotace) u rozpočtového zapojení 

účelových dotací v případě, že zastupitelstvo schválilo účast obce při podání žádosti o 

dotaci nebo jsou dotace (transfery) poskytovány na základě právních předpisů, tyto 

prostředky starosta zapojuje do výdajů, 

na straně výdajů: 

c) navýšení závazného ukazatele o 100 000 Kč v období mezi jednotlivými zasedáními 

zastupitelstva obce. Navýšení jednoho závazného ukazatele musí být kompenzováno 

snížením jiného závazného ukazatele na výdajové straně rozpočtu nebo reálným a 

odůvodněným zvýšením příjmů nebo zapojením financování (položka 8115), které lze 

zapojit v maximální výši 100 000 Kč v období mezi jednotlivými zasedáními 

zastupitelstva obce, 

navýšení závazného ukazatele o částku v případě potřeby vyšší než 100 000 Kč a to jen v 

případech, kdy se jedná o výdaj nutný k zajištění chodu obce nebo jí přímo řízené 

organizace, v případech havárií nebo stavu nouze, k odvrácení možných škod, dále když 
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včasné neprovedení úhrady je vázáno penalizací a dopady penalizací mohou výrazně 

překročit případná rizika z neoprávněné úhrady a k dalším případům zabránění škod, dále 

v případě úhrady pokut, penále a dalších nutných výdajů, kdy schválení rozpočtového 

opatření je nezbytné a má jen formální charakter, protože výdaj musí být realizován.  

Hlasování:  

7 pro – 0 proti – 0 se zdrželo    

 

Ad. 11: Diskuse 

V diskusi zaznělo: 

Starosta uvedl, že dne 29. 11. 2022 odeslal potřebné doklady na sdružení Energoregion 

2020, ohledně poskytnutí finančního daru ve výši 62 000 Kč na projekt „Malá komunální 

technika IV“, v našem případě byl pořízen stranový přimetací kartáč, motorová pila a 

plotostřih.  Dne 7. 12. 2022 byl finanční dar zaslán na účet obce. ZO je předkládána ke 

schválení darovací smlouva na poskytnutí finančního příspěvku.  

Před hlasováním ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své stanovisko. 

Žádné další stanovisko sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a ZO 

darovací smlouvu schválilo. 

 

Usnesení č. 18/08/2022  

Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje darovací smlouvu, jejímž předmětem 

je poskytnutí finančního daru ve výši 62 000 Kč na zakoupení malé komunální techniky, 

mezi sdružením ENERGOREGION 2020 jako dárcem a Obcí Jezeřany-Maršovice jako 

obdarovaným.  

Hlasování:  

6 pro – 0 proti – 1 (BK) se zdržel    

 

PK se dotázal, zda má obec k dispozici elektronickou podobu projektu revitalizace 

návesních prostor v Jezeřanech, kterou by bylo možné zveřejnit.  

Starosta uvedl, že projektant v těchto dnech konzultoval problematiku žádosti o územní 

řízení se stavebním úřadem, jsou vůči němu uplatňovány připomínky dotčených orgánů, 

takže je možné že projekt dozná nějaké drobné změny. Zároveň se pravděpodobně ještě 

uskuteční jednání s majiteli dotčených pozemků. Následně by byla elektronická verze 

projetu zveřejněna. 

 

PK se dále dotázal, kde konkrétně je problém s plynem, který blokuje předložení projektu 

zbudování nového silničního průtahu obcí k územnímu řízení.  

OČ uvedl, že v připomínkách správce plynárenského zařízení k projektu, není nic 

konkrétního uvedeno. Je třeba tuto kolizi u správce ověřit a následně oslovit projektanta 

plynu, který by případnou přeložku vyprojektoval.  Obdobně se k věci vyjádřil PB s tím, že 



 

14 

 

by i on by měl kontakt na projektanta plynu. Starosta je požádal, aby v této věci 

postupovali společně.  

 

PE(o) se dotázal na opravu skleněných výplní nik a dveří kapličky v Maršovicích. 

Starosta odpověděl, že se nepodařilo s památkáři dohodnout na vzhledu dveří. PE(o) že 

se na základě osobní znalosti pokusí věc posunout.  

 

Dále probíhala diskuse týkající se kulturních aktivit v následujícím roce, když předsedkyně 

kulturního výboru (KV) BK předložila předběžný návrh aktivit, které by chtěl KV realizovat. 

PE(o) informoval o zvycích, které byly v minulosti v našem regionu dodržovány a o tom, 

že by bylo vhodné obnovit tradici obchůzky děvčat obcí na smrtnou neděli, která v příštím 

roce připadne na neděli 26. 3. 2023. 

JS(o) požádal o vhodné plánování obecních akcí a jejich koordinaci s křesťanským 

rokem.   

BK požádala o zajištění a instalaci protihlukových prvků v kulturním domě, zejména 

umístění závěsů na jevišti a zadní stěně. 

MS(o) požádal o realizaci kluziště na víceúčelovém hřišti s tím, zda by nebylo vhodné pro 

zajištění lepšího bruslení a menší spotřebě vody, zakoupit folii, která by byla umístěna 

v případě tvorby ledu na plochu hřiště.  

 

Ad. 12: Ukončení 

Starosta poděkoval všem přítomným za účast, a ukončil zasedání ve 21:25 hod.                                                                         

 

 

 

 

                                                                                                     Ing. Petr Slavík v.r. 

                                                                                                             starosta 

 

 

Zapsal: Ing. Ondřej Čáp v.r. 

 

 

Ověřovatelé zápisu: 

Petr Bednář  v.r. 

Ing. David Tesař v.r. 

 

 


